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دولت چهاردهــم با به کارگیری ۷۰ 
زن، به وعده استفاده از ظرفیت زنان در 

جایگاه های مدیریتی عمل کرد.
به گزارش ایسنا، یکی از وعده های مسعود 
پزشــکیان در انتخابات، افزایش استفاده از 
ظرفیت زنان در جایگاه هــای مدیریتی در 
دولت بود. او در بیانیه  ششم تیر خود تاکید 
کرد که »باور دارم که حضور زنان در سطوح 
بالای مدیریتی و تصمیم گیری، حق آنها و 
ضرورتی برای پیشــرفت کشور است. هدف 
من افزایش سهم زنان در مناصب مدیریتی 
کشور بر اساس شایســته سالاری و عدالت 
است. من حق انتخاب شدن زنان در مناصب 
سیاســی را به رسمیت می شناسم و جایگاه 
امور زنان را در ســاختار دولت ارتقا خواهم 
داد. من به رســمیت شناختن حق انتخاب 
شدن و تسری شمول رجل سیاسی به زنان 

را دوشادوش خودشان پیگیری می کنم.«
پزشکیان در راستای عمل به این وعده، 
درِ کابینــه خــود را به روی زنان گشــود و 
فرزانه صادق را برای وزارت راه و شهرسازی 
انتخاب کرد و از مجلس شــورای اســامی 
برای او رای اعتماد گرفت. فاطمه مهاجرانی 
به عنوان ســخنگوی دولت، شــینا انصاری 
به عنوان رئیس ســازمان محیط زیســت و 
زهرا بهــروزآذر هم به عنوان معاونت زنان و 
خانواده رئیس جمهور انتخاب شدند تا ۴ زن 

در جلسات دولت در پاستور شرکت کنند.
دولــت چهاردهم نگاه تزئینــی به زنان 
نداشــت، بلکــه دنبال ایجــاد فرصت برای 
زنان بــرای ایفای نقش در جایگاه مدیریتی 
و جبران این غفلت تاریخی بود. محمدرضا 
عارف معاون اول رئیس جمهور در مراســم 
معارفه معاونت زنان دولت چهاردهم تاکید 
کرد که»هیچگونه تبعیض بین زن و مرد در 
نظام حکمرانی پذیرفتنی نیست و باید شاهد 
ارتقای جایــگاه زن در نظام تصمیم گیری 
و تصمیم سازی باشــیم.« در همین راستا  
انتصاب زنان به کابینه محدود نشــد و کوثر 
یوســفی رئیس هیات نظارت بانک مرکزی 
و زهره عالی پور رئیس ســازمان خصوصی 

سازی شدند.
فرمانداران زن دولت چهاردهم 

وزارت کشور به عنوان یکی از کلیدی ترین 
وزارتخانه های دولت هم به مساله استفاده از 
زنان توجه داشــت و راه را بــرای مدیریت 
زنان در اســتان ها باز کرد. اسکندر مومنی 
وزیر کشــور دربــاره به کارگیــری زنان در 
جایگاه های مدیریتــی در دولت چهاردهم 
خاطرنشــان کرد:» رئیس جمهور در دوران 
انتخابات، بارها بر شعار وفاق ملی، عدالت و 
انصاف و حضور جوانان و بانوان در عرصه های 
مختلف تأکید داشــت... حضــور بانوان در 
عرصه های مختلف نشان داد که اگر فرصت 
برابری ایجاد شود، کمک بزرگی برای کشور 
هستند؛ نمی شود بخواهیم کشور پیشرفت 
کند، ولــی فرصت لازم برای حدود نیمی از 
جمعیت کشور یعنی زنان، فراهم نشود... باید 
همه دست به دست هم دهیم تا بانوان بتوانند 
با فرصت برابر در عرصه های مختلف حضور 
پیدا کنند... اولین حکم فرمانداری که امضاء 

کردم، حکــم خانم ضرغام نــژاد بود؛ بانوی 
توانمند اهل سنت از دیار کردستان سرافراز 
و قهرمان که این روند ان شــاءالله ادامه نیز 

خواهد داشت.«
هرچند هیچ خانمی به عنوان اســتاندار 
انتخاب نشد، اما سودابه ضرغام نژاد به عنوان 
فرماندار دهگان، ســمیرا حسنی فرماندار 
رودبار، عصمت محمددوست فرماندار خمام، 
بتول معلم فرماندار سروستان، جمیله قایی 
پاشــا به عنوان فرماندار ســوادکوه شمالی 
و شــادی فضلی فرماندار کوهپایه از سوی 
اســتانداران برگزیده شدند. طبق گفته وزیر 
کشــور روند اتخاب فرمانداران خانم  ادامه 

خواهد یافت.
زهرا بهروز آذر معاون امور زنان 

رئیس جمهور در جلسه هیات دولت
زهرا بهروزآذر در روز هفتم دی خبر داد 
که »در دولت چهاردهم بیش از ۷۰ انتصاب 
داشتیم که برای نخســتین بار بود که این 
موقعیت هــا در اختیار بانــوان قرار گرفت.« 

صدیقه ترابی به عنوان سرپرســت معاونت 
محیط زیست انســانی، نادره رضایی معاون 
امور هنری وزارت فرهنگ و ارشاد اسامی، 
الهام غامی به عنوان عضــو هیات نظارت 
بانــک مرکــزی، صدیقه خزایی بــه عنوان 
سرپرست معاونت توسعه مدیریت و سرمایه 
انســانی وزارت نفت، مریــم جلیلی مقدم 
رئیس ســازمان حفظ نباتات کشور، فاطمه 
خمســه به عنوان مشــاور وزیر و مدیرکل 
دفتر هماهنگی امور استان های وزارت جهاد 
کشاورزی، اطهره نژادی مشاور عالی وزیر راه 
و شهرســازی، غزال راهب به عنوان رئیس 
مرکز تحقیقات راه، مســکن و شهرسازی، 
فریده اولاد قباد سرپرست معاونت تعاون و 
امور اجتماعی بنیاد شهید و امور ایثارگران، 
لیلــی اورنگی بــه عنوان سرپرســت دفتر 
صادرات گمرک ایــران و پروین داداندیش 
رئیس مرکز امور زنان و خانواده وزارت کشور 
شــد از جمله زنانی بودند که توسط وزرا و 

معاونین رئیس جمهور به کار گمارده شدند.

دولت  کرد:  تصریح  جمهوری  رئیس 
چهاردهم در اقتصاد بــه دنبال تامین 
معیشــت مردم، تحقق عدالت و ایجاد 
بازاری رقابتی، منصفانه و عادلانه است 
و در این راستا از توان و ظرفیت شورای 

رقابت استفاده خواهد کرد.
نخستین جلسه شــورای رقابت در دولت 

چهاردهــم صبح شــنبه با حضور مســعود 
پزشکیان برگزار شد.

رئیــس جمهوری در این جلســه پس از 
شنیدن گزارش عملکرد این شورا و مرکز ملی 
رقابت، بر لزوم تدوین نقشه راه جامع مبتنی 
بر شناسایی نقاط قوت و ضعف، وضعیت فعلی 
و چشم انداز آتی این شورا تاکید کرد و گفت : 

دولت بر اســاس این نقشــه راه نوع و نحوه 
تعامل خود را با شورای رقابت تنظیم و به رفع 
چالش های پیش رو در انجام وظایف قانونی و 
همچنین تقویت جایگاه آن در انحصارزدایی از 

اقتصاد کشور کمک خواهد کرد.
پزشــکیان در ادامه با بیــان اینکه امروز 
فضای رانتی بــه یکی از معضــات اقتصاد 
کشور تبدیل شــده است، افزود: در شرایطی 
که پرداخت ارز ترجیحی به عده ای مشخص 
چه در بخش دولتی و چه در بخش خصوصی، 
تبدیل به ســهمیه و رانت شده و کسانی که 
از دریافــت آن محرومند خود به خود بازنده 
هستند، تا چه میزان می توان چنین بازاری را 
رقابتی دانست و قطعا چنین روندی نیازمند 

اصاح است.
رئیــس جمهــوری در ادامه بــه چرخه 
معیوب خصوصی ســازی های نادرست و پس 
از آن ابطال و فســخ قراردادهــای واگذاری 
دارایی های دولت به بخش خصوصی اشــاره 
کرد و با یادآوری نقش مهم نهادهای نظارتی 

در زمینه، از جمله شورای رقابت گفت: ما باید 
ضمن اصاح این روندهای معیوب و نادرست، 
با هدف ارتقای امنیت ســرمایه گذاری، حفظ 
عهد و پیمان در حوزه اقتصاد کشور را نیز به 
عنوان یک فرهنگ جا بیاندازیم که به موجب 
آن اگر چیزی را به کسی فروختیم یا واگذار 

کردیم، پیمان شکنی نکنیم.
پزشــکیان بــا تاکید بر اینکه بر اســاس 
احادیث و آیات قرآن کریم، فلسفه بعثت همه 
انبیای الهی برقراری عدالت در تمام شئونات 
زندگی بشر بوده اســت، تصریح کرد : دولت 
چهاردهم در اقتصاد به دنبال تامین معیشت 
مردم، تحقق عدالــت و ایجاد بازاری رقابتی، 
منصفانه و عادلانه است و در این راستا از توان 
و ظرفیت شورای رقابت استفاده خواهد کرد.

گفــت :   پایــان  در  رئیــس جمهــوری 
تــاش کنید در ذیل مجموعــه و چارچوبی 
چــالاک، کارآمــد و اثربخش، دولــت را در 
 رفع تبعیــض، انحصــار و رانــت از اقتصاد 

کشور همراهی کنید.

المسملین سید  و  حجت الاســام 
کرد: ورزش  حسن خمینی خاطرنشان 
یکی از مهمترین و شــاید بشود گفت 
نقطه آسیب زدایی فرهنگی  مهمترین 
اســت و با ورزش می شــود به ستیز 

آسیب های فرهنگی رفت.
به گزارش جماران، حجت الاســام سید 
حسن خمینی در دیدار اعضای هیأت رئیسه 
و جمعی از ورزشــکاران فدراســیون ورزش 
دانش آموزی کشــور با تسلیت شهادت امام 
هادی)ع(، از توجه بــه ورزش دانش آموزی 
ابراز خرسندی کرد و یادآور شد:  ما همیشه 
در ســطح نوجوانان و جوانان ورزش توفیقی 
نداشتیم و سال هاســت که تیم امید ما در 
فوتبال به المپیک نمــی رود. معلوم بود که 
به سطوح پایین ورزش چندان اهمیتی داده 
نمی شود و در سطح بزرگسالان می توانستیم 
حرفی برای گفتن داشــته باشیم. معنایش 
این اســت که پایه های ورزش یا مورد توجه 
نیست و یا اینکه اگر هم مورد توجه هست، 
به صورت منظم، مرتب و علمی مورد توجه 

قرار نگرفته است. 
وی بــا اشــاره بــه اینکــه ورزش بــا 
»سرمایه گذاری نسلی« پیش می رود، تأکید 
کــرد: یک کشــور می تواند در بازه بســیار 
کوتاهــی چند نفر را تربیــت کند و در یک 
رشــته و مقطعی از زمان امتیاز هم بگیرند، 
ولی مانند یک نســل طایی تمام بشوند و 
بروند. اما کشورهایی که از سطح آموزشگاه ها 
سرمایه گذاری در رشته های ورزشی را شروع 
می کنند، موفقیت هایشان ادامه پیدا می کند؛ 
و گرچه ممکن است چند سالی فراز و فرود 
پیدا کنند، ولی یک نســل حرکت می کند؛ 
مثل کشتی در کشور خودمان یا فوتبال که 

در آمریکای لاتین.
وی تأکیــد کرد: اگــر می خواهیم برای 
درازمــدت در ورزش جهانــی حرفی برای 
گفتن داشته باشــیم، ورزش باید از مدارس  
شروع شود. در چارچوب استعدادیابی ممکن 
است یک مربی، در مدرسه ای واقع در یک 
بخش بســیار دور یک نفــر را پیدا کند که 

سلســله مراتب را بالا آید و قهرمان المپیک 
شود؛ این فرد باید مورد تشویق قرار گیرد تا 
بقیه معلم های ورزش هم انگیزه کار بهتری 
پیــدا کنند.یادگار امام با بیــان اینکه ورود 
فدراســیون ورزش دانش آمــوزی به هیأت 
رئیسه فدراسیون ها و مجمع عمومی بسیار 
خوب اســت، ادامه داد: چون تعداد اعضای 
مجمع عمومی زیاد اســت، شــاید تک رأی 
تأثیری نداشته باشد،  ولی حضور در هیأت 
رئیســه خیلی مؤثر اســت. حتما از مدیران 
باهوش و استعدادیاب قوی استفاده کنید و 
آرام آرام آنها در همان فدراســیون ها محور 
جمع می شــوند؛ و چون اندیشه آنها قوی تر 

است، بقیه هم به حرف آنها توجه می کنند.
وی در خصــوص ورزش بانوان نیز گفت: 
یکی از عللی که چند سال اخیر در بازی های 
آســیایی، المپیک و المپیــک دانش آموزی 
توانســتیم یک جهشی را تجربه کنیم، ورود 
خانم ها به عرصه مدال آوری بوده است. هیچ 
وقت مانع دینی برای این کار وجود نداشت؛ 
ممکن اســت ذهنیت های ســنتی ما برای 
ورزش بانوان مانع باشد که الحمدلله برداشته 
شــده و در این مورد هم در مدارس خیلی 

قوی تر می توان روی آن کار کرد.
سید حسن خمینی یادآور شد: خانم ها به 
خاطر این فاصله زمانی که از پیشــرفا عقب 
افتاده بودند، بیشــتر به ورزش عاقه دارند 
و ورود دختران به این عرصه ها بســیار نکته 
خوبی اســت؛ و نکته جالبی هم هست که با 
وجود اینکه کشــورهای دیگر جهان ممکن 
بود این موانع را نداشته باشند، اما خانم های 
ما با وجود فاصلــه دیرتری از آنها که کار را 
شروع کردند، در خیلی از رشته ها به راحتی 
توانسته اند بالا بیایند و حتی در ورزش های 
گروهی که جمع شــدن همه زیر چتر یک 
مربی گری کار ســخت تری است، مدال های 
خیلی خوبی بگیرنــد. این موفقیت هم باید 

مورد توجه ویژه قرار بگیرد.
از  یکــی  ورزش  داشــت:  اظهــار  وی 
مهمترین و شاید بتوان گفت مهمترین نقطه 
آسیب زدایی فرهنگی است. در جامعه امروز 

ورزش کردن نیست که احیانا فساد می آورد، 
بلکه ورزش نکردن اســت کــه ناهنجاری 
فرهنگی را در پی می آورد. با ورزش می توان 
بــه ســتیز ناهنجاری هــای فرهنگی رفت. 
ناهنجاری فرهنگی فقط مســائلی نیســت 
که احیانا در حــوزه اخاقیات پدید می آید؛ 
بحث اعتیاد و مشکات اجتماعی دیگری هم 
مطرح اســت که شاید در جامعه پدید آید و 

جامعه را هدف گرفته است.
یــادگار امام تأکید کرد: قطعا هیچ جایی 
برای گســترش فرهنگ و گسترش ورزش 
قهرمانی بهتر از ورزش دانش آموزی نیســت 
و توجه به این میلیون ها نفر که با انگیزه های 
بســیار قــوی وارد این عرصه می شــوند و 
رقابت هایی که برای آنها بسیار جذاب است 
و نشــاط جوانانه ای که پیدا می کنند و بعد 
پیشــرفتی که می توانند در این مسأله انجام 

بدهند، خیلی ارزشمند است.
وی با تأکید بر اینکه معلمان تربیت بدنی 
آموزش و پرورش بزرگترین سرمایه هستند، 
افزود: شــاید هیچ ســازمان یا فدراسیونی 
چنین عرصه گسترده ای از حیث نیرو ندارد 
که بتوانند همکاری کنند، اما استفاده از این 
ظرفیت نیازمند سازماندهی و ارتباط گیری و 
تعامل بیشتر است؛ ضمن اینکه این سرمایه ها 
باید احساس کنند که اگر پیشرفتی در جایی 

حاصل می شود، کار آنها دیده می شود.
وی یادآور شد: حضرت امام جمله ای دارد 

و می گوید در همه ابعاد انسانی ورزش کنید. 
یعنی بدانید جسم تان خیلی مهم است ولی 
روح، ایمان و ســواد شما هم مهم است. من 
نمی خواهم بگویم همه شما دکتر یا مهندس 
بشــوید؛ ولــی در همان رشــته ای که کار 
می کنید، دانش پیدا کنید. الآن هم امکانش 
در فضای مجازی وجود دارد؛ جست وجوگر 
و کاوشگر باشید. همه قهرمانان بزرگ تمام 
می شوند و یواش یواش سر و صداها هم تمام 
می شود؛ ولی کســانی که ماندگار شده اند، 

کاری کرده اند که به این مرحله رسیده اند.
یادگار امــام تأکید کرد: »قــدر بدانید« 
یعنی این دوره را ســکوی پرش برای آینده 
خودتان قرار بدهید. یک دوره ای می رسد که 
این زمانه گذشته و این بدن ها نحیف شده و 
آسیب ها پدید می آید و انسان ناتوان می شود؛ 
لذا مطالعه کنید که باید چه مسیری را پیش 
بروید.  هدف تان را اول شــدن قرار بدهید و 
به هیچ مرتبه پایینــی رضایت ندهید. آدم 
همیشه باید در یک رقابت پیش برود؛ چون 
رقابت انسان را پیشرفت می دهد و می تواند 

تعالی پیدا کند.
وی بــا ابراز امیــدواری از اینکه روزهای 
خوبــی در پیــش روی ورزش دانش آموزی 
باشد، اظهار داشت: اگر ورزش دانش آموزی 
ما رشــد کند، ورزش کشــور رشد می کند؛ 
بدون اینکه کســی کاری کند، از دل همین 

استعدادهاه صدها نتیجه بر می آید.

جایگاه مدیریتی زنان در دولت چهاردهم

تمامی زنان دولت پزشکیان

پزشکیان: 

 با وجود فضای رانتی در اقتصاد، بازار رقابتی شکل نخواهد گرفت

سید حسن خمینی: 

هیچ وقت مانع دینی برای  ورزش بانوان وجود نداشت

 دعوت رهبر انقلاب برای تحقیق و نوشتن 
درباره امام جواد، امام هادی و امام عسکری )ع(

رهبر انقاب اســامی با انتقاد از اینکه در منابر و کتاب ها از حضرت جواد، 
حضرت هادی و حضرت عســکری علیهم السام کم یاد میشود، بیان داشتند: 
شــیعه در هیچ دوره ای به قدر دوره ی این ســه امــام از نظر کمیت و کیفیت 

گسترش نداشته است.
حضرت آیت الله خامنه ای ظهر شــنبه در پایان مجلس روضه  شهادت امام 
هادی علیه السام، به نقش بی بدیل این امام همام و پدر و فرزند این بزرگوار، در 
گســترش کمّی و کیفی تشیع اشاره کرده و فرمودند: در هیچ دوره ای از تاریخ 
اسام، تشیع به گستردگی دوره ی این سه امام بزرگوار نبوده است. بغداد و کوفه 
در زمان امام هادی و امام جواد به مراکز اصلی شیعه تبدیل شدند و نقش این 

بزرگواران در ترویج معارف شیعه بی نظیر بوده است.
 ایشــان با تأکید بــر ضرورت پرداختن به زندگی و معــارف این امامان در 
عرصه های مختلف تاریخی و هنری، ضمن انتقاد از نپرداختن به این ســه امام 
بزرگوار در این عرصه ها گفتند: متأسفانه در تاریخ نگاری، کتاب نویسی و حتی در 
منابر ما، به زندگی و معارف این سه امام بزرگوار کمتر پرداخته شده است. بسیار 
بجاســت که پژوهشــگران و هنرمندان در این زمینه کار کنند و آثار بیشتری 

خلق شود.
رهبر انقاب اســامی همچنین از زیارت جامعــه کبیره به عنوان گوهری 
بی همتــا یاد کرده و افزودند: اگر تاش امام هادی علیه الســام نبود، ما امروز 
زیــارت جامعه کبیره را در اختیار نداشــتیم. معارف موجود در این زیارت، که 
بر پایه آیات قرآن و حقایق ناب شــیعه است، تسلط و عمق علمی امام هادی 
علیه السام را نشــان می دهد.  حضرت آیت الله خامنه ای همچنین با اشاره به 
یکی از رمان هایی که اخیــرا مطالعه کرده اند و یکی از معجزات حضرت جواد 
علیه السام در آن ذکر شده بود، تولید آثار هنری در این زمینه ها را کم توصیف 

کردند و خواستار توجه برای تولید آثار بیشتری در این مقوله شدند.

مهاجرانی: 
 ایران روابطش با روسیه، چین و هند 

را گسترش می دهد
سخنگوی دولت گفت: ایران با کشورهای عضو بریکس مشخصا کشورهای 
چین، هند و روســیه مراودات بسیار خوبی دارد و به گسترش روابط اقتصادی 

با هر سه کشور ادامه می دهد، اما این، به معنای چشم پوشی از غرب نیست.
به گزارش ایســنا، فاطمه مهاجرانی در گفت وگویی گفت: امیدواریم در ۱۷ 

ژانویه سند جامع همکاری های ایران و روسیه امضا شود.
وی ادامه داد: بر اســاس گفت وگوها و هماهنگی های انجام شــده از جمله 
هم در متن سند و هم در حاشیه سفر رئیس جمهور به کازان و گفت وگوهای 
تفصیلی ایشان با اعضاء، رئیس جمهور کشورمان به روسیه سفر خواهد کرد. در 
این سفر دو موضوع شامل کریدور شمال-جنوب که کارهایش انجام شده و در 
حال پیشــرفت است و انتقال گاز روسیه به ایران که مورد توافق طرفین است، 

اجرایی می شود.
مهاجرانی از آغاز بررسی احداث راه آهن آستارا - رشت سخن گفت و افزود: 
مسیر مذکور در حال بررسی است و وزارت کشور ایران با جدیت در حال دنبال 
کردن آن است، اما ابعاد این پروژه به حدی مهم است که شخص رئیس جمهور 
یــا معاون اول آن را دنبال می کند. فعا در حال فراهم کردن زیرســاخت ها از 

جمله تملک زمین ها هستیم. 
وی با اشاره به بخشی از دستاوردهای سفر مسعود پزشکیان به کازان روسیه، 
گفت: در تمامی سفرهای رئیس جمهور به خصوص سفر اخیر ایشان به کازان بر 
ایجاد مزیت برای استفاده از کریدور شمال-جنوب ایران تاکید شد. بخش های 
دولتی هر کشــوری می توانند با ایجاد مزیت هایی برای شرکت های خصوصی 
مسیری خاص را دنبال کنند. در سفر رئیس جمهور ایران به کازان و در اجاس 
بریکس با کشورهای عضو این پیمان گفت وگوهایی انجام شد تا زمینه اجرایی 
شــدن کریدور شــمال- جنوب ایران و قرار گرفتن روسیه به عنوان یک بازار 

فراهم شود.
وی در بخش دیگری از سخنانش با اشاره به پیش نیازهای رفع موانع تجاری 
برای ســرمایه گذاری خارجی در ایران گفت: ما دو دســته کشور داریم، یکی 
کشــورهایی که عضو بریکس هســتند و تعامات با آنها ذیل بریکس بررسی 
می شود و دیگر کشــورهایی که عضو بریکس نیستند مانند برخی کشورهای 

اروپایی.
مهاجرانی از دستور پزشکیان جهت تشکیل کارگروهی برای بررسی موانع 
سرمایه گذاری خبر داد و گفت: رئیس جمهور دستور داده اند کارگروهی تشکیل 
شود تا در مورد سرمایه گذاری و رفع موانع سرمایه  گذاری در طرح  های پیشران، 
بررسی های لازم انجام شود. این کارگروه در حال شناسایی موانع است و سعی 
می کند این موانع را به حداقل برســاند. البته هر کشــوری زمانی که در حال 
جذب سرمایه گذار خارجی است باید تضامینی داشته باشد که نسبت به انجام 
کامل تعهدات ســرمایه گذاری اطمینان پیدا کند یا اینکه موضوع بازپرداخت 

سرمایه گذاری چگونه باشد یا کم و کیف اجرای پروژه چگونه خواهد بود.
ســخنگوی دولت ادامه داد: در مورد کشــورهای عضــو بریکس این موانع 
تا حدود زیادی رفع شــده و شاهد ســرمایه گذاری در برخی پروژه ها اعضای 
بریکس هســتیم اما در خصوص کشــورهای غیر بریکس، کارگروهی در حال 
بررسی وضعیت است که امیدوارم طی چند ماه آینده با رفع موانع شاهد حضور 

سرمایه گذاران اروپایی و دیگر کشورها باشیم.
وی از سیاســت توسعه روابط سیاسی و اقتصادی ایران با شرق آسیا سخن 
گفت و افزود: تعامات گسترده ایران با کشورهای شرق دنیا رو به افزایش است. 
از ابتدای انقاب اســامی تا امروز روسای جمهور ایران  ۱۰ بار به روسیه سفر 
کرده اند و روســای جمهور روسیه هم ۵ بار به ایران آمده اند. این مسئله نشان 
از روابط حســنه میان دو کشور دارد البته این شرایط با دیگر اعضای بریکس 

هم صدق می کند.
مهاجرانی با اشــاره به دیدار رئیس جمهور ایران و نخست وزیر هند، گفت: 
نشســت رئیس جمهور ایران با نخست وزیر هند نشان می دهد روابط خوبی با 
کشــورهای عضو بریکس داریم. با چین هم روابط گسترده ای داریم به شکلی 
که سند ۲۵ ساله در سال ۲۰۲۱ بین ایران و چین امضاء شد. این سند موجب 

گسترش روابط دو کشور می شود.
ســخنگوی دولت تاکید کرد: ایران با کشــورهای عضو بریکس مشــخصا 
کشورهای چین، هند و روسیه مراودات بسیار خوبی دارد و به گسترش روابط 
اقتصادی با هر سه کشور ادامه خواهیم داد، البته سیاست خارجی در جمهوری 
اســامی ایران سیاست خارجی متوازن اســت و طبیعتا اولویت را به شرق و 
کشورهای همسایگان می دهیم البته این سخن به معنای چشم پوشی از غرب 

نیست.
مهاجرانی با تاکید بر اینکه سیاست خارجی متوازن را دنبال می کنیم، گفت: 
وزیر خارجه کشــورمان نکته قابل اهمیتی را بیــان کردند و آن اینکه ما برای 
مذاکرات ســازنده و بدون تاخیر در راستای رفع تحریم ها و در برنامه هسته ای 

کاما آمادگی داریم. 
وی محور سیاســت خارجی کشورمان را مبتنی بر سه اصل عزت، حکمت 
و مصلحت دانســت و تاکید کرد: قطعا به کشورهای همسایه اولویت می دهیم. 
بســیاری از مسائل در صورت همکاری با کشــورهای همسایه برای ما بسیار 
ارزان تر تمام می شــود و البته برای ارتباط با غرب هم  مشــکلی نداریم. ایران 
همواره اهل گفت وگو و مذاکره است و رفتار و عملکردمان در گذشته نیز نشان 
داده که ایران هیچ وقت میز مذاکره را ترک نکرده و اهل تعامل اســت، اما اگر 
نگاه ها برد-برد و متوازن نباشــد دیگر نمی توان اســم هیچ تعاملی را همکاری 

گذاشت و طبیعتا ایران و روسیه نیز باید از تفاهم نامه ها، منتفع شود.
مهاجرانی ادامه داد: مردم ایران بســیار آگاهند و واکنش هایی که نشــان 
می دهند کاما نشان می دهد که آیا مردم رضایت دارند یا خیر؟ به همین دلیل 
سیاستگذاران حوزه سیاست خارجی و مشخصا دولت در امضای هر سندی به 
این مسئله مهم دقت می کنند، البته که هر سند جامعی که قرار است تدوین 
شود حتما نیازمند تصویب در مجلس شورای اسامی است و در خصوص سند 

همکاری جامع ایران و روسیه نیز قطعا این مسیر طی می شود.
سخنگوی دولت در عین حال متذکر شد: نمی خواهیم قرارداد ترکمانچای 
دیگری بنویســیم، ایران این مســیر را طــی کرده و قراردادهای گلســتان و 

ترکمانچای را از سر گذرانده است.
در آســتانه ســالگرد انقاب اســامی، نباید فراموش کنیم که ملت ایران 
عزت مند زیســته و غیــر از عزتمندی را تاب نمی آورد به همین دلیل ســند 
همکاری جامع ایران و روســیه با همین رویکرد نوشته شده و منافع ایران در 

آن لحاظ شده است.

رهبری

دولت

در صورت نیاز قانون احزاب را
اصلاح می کنیم

معاون سیاسی وزارت کشور با بیان اینکه در حال حاضر 
بازبینی قانون احزاب در دســتور کار ما نیســت،  گفت: با 
توجه به اینکه چندسالی است از اجرای این قانون گذشته 
است احزاب رســمی که به خانه احزاب مراجعه می کنند 
موضوعاتی را در ایــن باره مطرح کرده اند و خود ما هم به 
این نتیجه رسیده ایم که در بخش هایی برای تقویت، روان 
بودن و تسهیل در فعالیت احزاب نیاز است که اصاحاتی 
در آن صورت بگیــرد از همین رو داریم تاش می کنیم با 
نظر احزاب اگر اصاحاتی نیاز اســت به دولت ارائه دهیم و 
اگر ساز و کار قانونی آن مشخص شد موضوع را با مجلس 
در میان بگذاریم و قانون را برای تقویت و تاثیرگذاری کار 

احزاب اصاح کنیم.
علی زینی وند معاون سیاسی وزارت کشور در گفت وگو 
با خبرنگار ایلنا، درباره نظارت بر عملکرد استانداران گفت: 
در حال حاضر اســتانداران منصوب شــده اند و یک ساز و 
کار نظارت رســمی داریم و آقای وزیر هم قرار اســت یک 
کارگروهی را تشکیل دهند. ما نیز شاخص هایی را تعیین 
کرده ایم که براســاس این شــاخص ها گزارش عملکرد از 

استانداران خواهیم گرفت.
وی ادامه داد: همچنین به اســتان ها سفر خواهیم کرد 
و براســاس وظایفی که دارند قرار اســت بعد از یک سال 
این عملکردها بررسی شود البته این به معنای این نیست 
که در طول یکسال عملکرد استانداران را بررسی نخواهیم 
کرد بلکه در طول ســال ارزیابی وجود دارد و با هم تعامل 
داریم و طی گفت وگوهایی که خواهیم داشت مسائل لازم 
به اســتانداران گفته خواهد شد و صحبت های آنها را هم 
خواهیم شــنید الحمدالله اســتانداران ما افرادی با تجربه 
هستند بنابراین ســاز و کار نظارتی ما بر این اساس انجام 
خواهد شد. معاون سیاسی وزارت کشور در بخش دیگری 
از صحبت هــای خود درباره بازبینی قانون احزاب گفت: در 
حال حاضر بازبینی قانون احزاب در دستور کار ما نیست اما 
با توجه به اینکه چندسالی است از اجرای این قانون گذشته 
است احزاب رســمی که به خانه احزاب مراجعه می کنند 
موضوعاتی را در ایــن باره مطرح کرده اند و خود ما هم به 
این نتیجه رسیده ایم که  در بخش هایی برای تقویت، روان 
بودن و تسهیل در فعالیت احزاب نیاز است که اصاحاتی 
در آن صورت بگیــرد از همین رو داریم تاش می کنیم با 
نظر احزاب اگر اصاحاتی نیاز اســت به دولت ارائه دهیم و 
اگر ساز و کار قانونی آن مشخص شد موضوع را با مجلس 
در میان بگذاریم و قانون را برای تقویت و تاثیرگذاری کار 

احزاب اصاح کنیم.
زینی وند درباره همکاری احزاب با استانداران گفت: در 
منشوری که دولت تعیین کرده و به استانداران اباغ کرده 
ایم، بحث تعامل با احــزاب وجود دارد، قاعدتا ما احزاب و 
تشکل ها را مشــاورین بی منت و بی مزد با تجربه و دانش 
می دانیم. حتما استانداران با احزاب رسمی جلسات منظم 
خواهند داشت و اعام کرده ایم اگر خانه احزاب در استانی 
تعطیل اســت، برقرار شــود در دل این جلسات هم قطعا 

استانداران از احزاب کمک خواهند گرفت. 
وی همچنین درباره لایحه جرم سیاســی گفت: در این 
زمینه هنوز بحثی نکرده ایم اما قاعدتا اگر نیاز باشد با نظر 
نخبگان و دستگاه های ذیربط و تعامل با مجلس و در نهایت 
با نظر شورای نگهبان این کار را انجام خواهیم داد. ما برای 
شــفافیت، رعایت عدالت، تســهیل در فعالیت ها و تقوت 
نهادهای مدنی و احزاب، هیچ محدودیت و ممنوعیتی هم 
در قانون احزاب و هم در قانون جرم سیاســی برای اصاح 
و تصحیح برخی از روندها نداریم و اگر نیاز باشد حتما این 

موضوع را پیگیری می کنیم.

رزمایش پیامبر اعظم ۱۹ نیروی زمینی 
سپاه آغاز شد

رزمایــش اقتدار امنیتی پیامبر اعظم ۱۹ نیروی زمینی 
ســپاه با انتقال تیپ نیرو مخصوص میرزا کوچک خان از 

فرودگاه رشت به فرودگاه کرمانشاه آغاز شد.
به گزارش ایســنا، در این رزمایش که با حضور رسته ها 
و واحدهای تخصصی نیروی زمینی سپاه در منطقه غرب 
کشور اجرا خواهد شد، سناریوهای عملیات واکنش سریع 
نیز اجرا می شود که انتقال سریع نیرو و تجهیزات به منطقه 
رزمایش یکی از بخش های این نوع عملیات است.  مرحله 
اول این بخش از رزمایش توســط تیپ میرزا کوچک خان 

نیروی زمینی سپاه پاسداران اجرا شد.
جزئیاتی از برگزاری رزمایش پیامبر اعظم ۱۹

فرمانده قرارگاه منطقه نجف اشرف نیروی زمینی سپاه 
با اشــاره به آغاز رزمایش پیامبــر اعظم ۱۹، گفت: در این 
رزمایش از ســاح ها و تجهیزات جدید استفاده می شود و 
از توانمندی های نیروهای بســیجی در منطقه اورامانات و 

منطقه عمومی کرمانشاه نیز بهره گیری خواهد شد.
به گزارش ایســنا، ســردار محمدنظر عظیمی فرمانده 
قرارگاه منطقه نجف اشــرف نیروی زمینی سپاه امروز در 
حاشــیه آغاز رزمایش پیامبر اعظم ۱۹ سپاه گفت: سلسله 
رزمایش های اقتدار پیامبر اعظم نیروی زمینی سپاه در حال 
برگزاری اســت، به گونه ای که اولین مرحله از این سلسله 
رزمایش ها در استان کرمانشــاه، منطقه اورامانات منطقه 

عمومی ازگله برگزار می شود.
فرمانده قرارگاه منطقه نجف اشرف نیروی زمینی سپاه، 
اظهار کرد: در این رزمایش یک یگان نیروی مخصوص سپاه 
از استان گیان به وسیله ترابری هوایی به استان کرمانشاه 
منتقل شده اند. سردار عظیمی ادامه داد: در این رزمایش از 
ساح ها و تجهیزات جدید استفاده و نیز از توانمندی های 
نیروهای بســیجی در منطقــه اورامانات و منطقه عمومی 
استان کرمانشــاه در شهرستان های ســرپل ذهاب، قصر 
شیرین، گیان غرب، پاوه جوانرود، ثاث باباجانی، روانسر و 

دالاهو بهره گیری خواهد شد.
وی تاکید کرد: امیدوارم این سلسله اقدامات و رزمایش ها 
مایه عزت و اقتدار بیشتر نظام مقدس جمهوری اسامی و 
مردم ایران اســامی باشــد. فرمانده قرارگاه منطقه نجف 
اشــرف نیروی زمینی ســپاه ادامه داد: بعد از ستون کشی 
اقتدار و حضور در منطقه، ادامه برنامه ها را مرحله به مرحله 
اجرایی خواهیم کرد. ســردار عظیمی در ادامه با اشاره به 
هدف اصلــی برگزاری این مرحلــه از رزمایش در منطقه 
عمومی شهرستان ثاث باباجانی، گفت: منطقه ای که برای 
اجرای این رزمایش انتخاب شده جز مناطق مرزی ما بوده 
و ما در گذشته هم در دوران دفاع مقدس و هم در مقاطعی 
که دشــمنان ملت ما قصد ایجاد ناامنی داشتند، اقدامات 

ارزشمندی را رزمندگان در این منطقه داشتند.
وی افــزود: در تداوم ارتقاء توانمندی نیروهای مســلح 
و دفاع از نظام مقدس جمهوری اســامی و این رزمایش 

ان شاءالله برگزار می شود.
فرمانده قرارگاه منطقه نجف اشرف نیروی زمینی سپاه 
تصریــح کرد: این رزمایش در منطقه ای اســت که ما قبا 
هم در مواجهه با گروهک های معاند اقدامات ارزشــمندی 

را عملیاتی کرده ایم.

رویداد

دفاعی


